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Keď sa do nôt zapozerám, všímam si, ako je skladba rozdelená, že je v nej expozícia, nejaké rozvedenie,
nejaká repríza, je tam osemtaktová alebo šestnásťtaktová téma, a zrazu vidím, čo sa v nej deje harmonicky,
rytmicky,melodicky a logicky a už si viem jedno s druhýmpospájať. Vmozgu sami to skladá ako v počítači.
Predstavujem si, ako to bude zvukovo znieť, je to jeden neopísateľne vzrušujúci a krásny proces. Samozrej-
me, počas neho vomne vzniká veľa dojmov a z nich vychádzajú emócie. Zobrazujem si v hlave, ako to bude
znieť, ako to budem hrať, ako to budeme hrať viacerí. Ak skladbe porozumiem, ľahšie sa mi hrá. Snažím
sa preto poznať aj kontext skladby. Ak ide o autora, ktorý už nežije, čo je pravdaže pomerne často, chcem
vedieť, v akých súvislostiach skladba vznikla, aká bola spoločenská situácia, v akom stave bol jej autor.
Všetko, čo dokážem o skladbe zistiť a vyčítať, môžem potom vsunúť do jej interpretácie. Podstatným spô-
sobom do nej pochopiteľne dávam aj sám seba. Avšak bez spoznania ihriska, v ktorom sa chcem pohybovať,
štýlovo, esteticky aj obsahovo, nedokážem skladbe dať obsah a silu, ktorú môže mať.
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Ak akceptujem svoje limity a v ich rámci si dokážem nájsť priestor na pohyb, cítim sa slobodný. Myslím, že
Igor Stravinskij raz povedal niečo v príbuznom zmysle, že pokiaľ si pri tvorbe sám pre seba neurčí hranice,
jeho tvorba stráca silu, nemápotrebnúhranu.Uvedomenie si niektorých našich limitácií akoby bolo aj cestou
k našej slobode.
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V hudbe ide viac o obsah ako o technickú dokonalosť.
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(…)Odovzdávaním skúseností sa sámveľa učím, zdokonaľujem sa, viem sapostupne stále lepšie vyjadrovať
slovami najmä vo chvíľach, ked pomáham študentovi niečo dosiahnuť.
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(…) Ľudia veľa pochopia. Ak sa im veci úprimne a čestne vysvetlia, tak ti prepáčia. Veď sme ľudia a stanú
sa aj preklepy.
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(…) Boh tu nie je preto, aby nám robil sudcu, ale v prvom rade preto, aby nás naplnil radosťou a pokojom.
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[Deti] vnímajú každú našu reakciu, celé naše správanie, nie len to, čo im hovoríme. My sme boli rovnakí,
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len v inom čase a inom prostredí. Možno to nevedia pomenovať, ale intuitívne cítia, či si pravdivý, alebo
len niečo predstieraš.
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(…) Pravda by mala byť povedaná naraz spolu s láskou a slušnosťou. V najbližších vzťahoch často hovorím
veci bez obalu a dokážem zraniť. Myslím si, že ved tu vieme, že samáme radi, tak si tomôžemdovoliť. Mám
pocit, že som sám sebou. V spoločenských vzťahoch si viac dávam pozor, dávam si pred ústa servítku.

Uvedomil som si, že by to malo byť naopak. K najbližším by som mal byť citlivejší, lebo niekedy moje pria-
me vyjadrenia nesú ťažšie. Mrzí ma, že tam viem byť nepríjemný. Potom to ľutujem, snažím sa to dávať
dokopy a vysvetľujem. Ale je to proces a učím sa to. Naopak, na verejnosti mám pocit, že z toho kedysi
diplomatického sa stávam otvorenejším a začal som sa vyjadrovať pravdivejšie tak, ako niečo prežívam
a cítim. Ak prekročím hranicu slušnosti, samému mi to je ľúto. Dobre viem, že nemá zmysel byť arogant-
ným, agresívnym ani príliš tvrdým. Vedmôj pohľad na vec je len pohľadom z jedného uhla. Lenže hľadanie
spoloč¬ného konsenzu je objektívne ťažké a myslím, že pre dobrý výsledok je dôležité veci pravdivo pome-
novať. (…)
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Možno práve v krehkosti človeka je jeho sila.
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